

المائدة المستديرة الخامسة للخبراء بشأن المبادئ المشتركة لدعم البرلمانات

الخميس 28 آذار/مارس 2024

ملخص

من الساعة 9:30 ولغاية الساعة 16:00

ستعقد المائدة المستديرة الخامسة للخبراء حول المبادئ المشتركة لدعم البرلمانات في 28 آذار/مارس 2024 في مركز جنيف الدولي للمؤتمرات في جنيف، مباشرة بعد انعقاد الجمعية العامة الـ 148 للاتحاد البرلماني الدولي. وموضوعها هو: **المبادئ المشتركة بعد عشر سنوات: رسم العقد المقبل للتنمية الذاتية البرلمانية.**

وبعد مرور عشر سنوات على اعتماد المبادئ المشتركة، ستجتمع المائدة المستديرة للخبراء البرلمانات والشركاء الداعمين للتأكيد على أن تطوير البرلمانات في السنوات المقبلة يعود إليهم ولتحديد السبل لضمان قدرتها على الصمود في مواجهة الأزمات المستقبلية. سوف يفكر المشاركون في الوضع الحالي للتنمية البرلمانية، ويتوقعون الاتجاهات المستقبلية للتنقل، ويساعدون في تحديد أدوات ومنتجات جديدة لمجتمع التنمية البرلمانية. وستكون أيضاً مناسبة لتبادل الأفكار حول كيفية الاحتفال بالذكرى السنوية العاشرة.



Ten years:
Common principles,
common progress



Fifth Expert Roundtable on the Common Principles for Support to Parliaments

Thursday, 28 March 2024

Summary

9:30 – 16:00

The Fifth Expert Roundtable on the Common Principles for Support to Parliaments will take place on 28 March 2024 at the CIG in Geneva, immediately following the 148th IPU Assembly. Its theme is: **The Common Principles at ten years: Charting the next decade of parliamentary self-development.**

Ten years after the adoption of the Common Principles, the Expert Roundtable will bring together parliaments and support partners to emphasize that parliaments' development in the years ahead belongs to them and to identify ways to ensure that it is resilient to future crises. Participants will reflect on the present state of parliamentary development, anticipate future trends to navigate, and help identify new tools and products for the parliamentary development community. It will also be an occasion to exchange ideas on how to celebrate the ten-year anniversary.